
& 

MINISTERRAAD 
Nr. 648 

Ex. TLT,/Z, 

Notulen van de vergadering 
gehouden op Maandag 8 Mei 1950, des middags te 2 uur, 
e Plein 2 b. 

A a n w e z ï De Minister-President, Voorzitter, en de 
Ministers van den Brink, Götzen, Joekes (ge
deeltelijk), Lieftinck, van Maarseveen, 
Mansholt, Rut ten, van Schalk, Schokking, 
Spitzen, Teulings en in ft Veld. 
(De Ministers Stikker en Wyers zijn afvezig).| 

Tevens zijn aanwezig: Mr. N.S. Blom, Staats
secretaris van Buitenlandse Zaken, en bij 
de behandeling van punt 3 Br.H.M.Hirschfeld, 
Hoge Commissaris van Nederland in Indonesië, 

Secretariaat Ministerraad; Br.M.J.Prinsen, 
Secretaris en Drs. J. Middelburg, Adjunct-
Secretaris. 

1 a. Notulen van de vergadering van 2 Mei 1950< 

Op blz, 6, tweede alinea, wordt op de vierde regel 
voor een belangrijk deel". achter "worden" tussengevoegd: 

Op blz. 7, eerste alinea, derde regel van onder, 
wordt achter "mariniers" tussengevoegd: "waarschijnlijk". 

Vervolgens worden de notulen goedgekeurd. 

1 b. Notulen van de vervolgvergadering van 4 Mei 1950» 

Op blz. 1, tweede regel van onder, wordt v<56r "niet" 
tussengevoegd: "nagenoeg". 

Op blz, 2, zesde regel, moet in plaats van "twee 
jaar" worden gelezens " é"é"n of twee jaar". Op de twaalfde 
regel wordt achter "wordt" tussengevoegd: "hierbij", 

OP hlz. 3, zevende regel van onder, wordt achter 
"hiervoor" tussengevoegd: "althans gedeeltelijk". 

OP D.3-z» 4 wordt het eerste gedeelte als volgt ge
wijzigd: "Als tweede bezuinigingsmogelijkheid noemt spreker 
het medebetalen aan de bouw der torpedojagers en onderzeeboten 
door Amerika, Tenslotte kan mogelijk ook nog door tempori
satie ,...,". Op de eerste alinea, veertiende regel, moet in 
plaats van "hoge officieren" worden gelezen: "oudere hoge 
•fficieren". 

Vervolgens worden de notulen goedgekeurd. 

Ingekomen stukken en mededelingen. 

a» Het afscheid van Minister V/vers. 

Be Minister-President herinnert 
de vorige vergadering gezegd heeft, dat ga 
kring afscheid van Minister Wyers zou word 
blijkt wenselijk, dat deze bijeenkomst op 
palen tijdstip zal worden gehouden, aangez 
niet alle Ministers hieraan zouden kunnen 
band hiermede zal er ook naar worden gestr 
met de publicatie van het ontslag van Mini 
te maken, dat H.M. de Koningin Minister Wy 
de Orde van de Nederlandse Leeuw heeft ben 

er aan, dat hij in 
arne in intiemere 
en genomen. Het 
een nader te be
ien de komende dagen 
deelnemen. In ver— 
eefd tegelijkertijd 
ster Wyers bekend 
ers tot Ridder in 
oemd. 
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ZEER GEHEIM Xd a.a.p o ^ ? 
yé . ^JLm opvolging van T*. Hirschfeld als Hoge Commx-ssaris. 

t**^*}?*?* De Minister-Resident deelt mede, dat nog geen be~ 
^ 4 ^ 4*f* _luit omtrent~de onderhavige

- kwestie is genomen. Bij een 
^ *' JoorbesSreking met Dr. Hirschfeld beeft spreker gezegd, dat 

#7*0 £&~ hii er pSjs ?P zou stellen, indien deze zijn arbeid als 
/' im , % c nog zou voortzetten, doch dat Minister Stikker gaarne zag, 
</Ê&ê**&** dat'Dr. Hirschfeld terugkwam met het oog op de behandeling 
i^ van de Europese economische aangelegenheden. Dr. Hirschfeld 

had gehoopt, dat tijdens zijn verblijf een beslissing omtrent 
de bezetting van de post van H.C. zou zijn gevallen; hij zou 
gaarne op 1 Augustus van deze functie worden ontheven. De 
Minister-President merkt op, dat het wel de bedoeling was om 
met Dr. Hirschfeld' over de bezetting van de post in Djakarta 
te spreken. Dr. Hirschfeld zou van de drie genoemde candida-
ten de heer Benfinck uit Londen het meest geschikt achten. 
Voorts noemt spreker nog de heer lamping, die in India 
een zeer goede reputatie geniet. Op een vraag van Minister 
van Schaik welke kant van dé functie van H.C. het belang
rijkste is, antwoordt Dr. Hirschfeld, dat hij. tot nu toe 
de helft van zijn tijd aan de afwikkeling van militaire zaken 
heeft moeten geven, terwijl daarnaast de politieke vragen het 
belangrijkste zijn. Blijvend zal de politieke arbeid naar 
sprekers mening het belangrijkste zijn. De Minister-President 
stelt voor de kwestie van de bezetting van de post van H.C. 
nog nader te overwegen. Spreker dankt Dr. Hirschfeld voor 
zijn uitvoerige uiteenzettingen. 

Dr. Hirschfeld verlaat de vergadering. 

Minister van Schaik informeert of het uitgesloten 
is, dat Dr. Hirschfeld zijn taak in Djakarta voortzet. 
Minister van Maar se veen is van oordeel, dat Dr. Hirschfeld 
zijn taak uitstekend vervult en dat zijn heengaan een groot 
verlies zal betekenen. De Minister-President herinnert er aan, 
dat Minister Stikker in zijn brief te kennen heeft gegeven, 
dat hij gaarne zag, dat Dr. Hirschfeld in zijn functie van 
Regeringscommissaris terugkeerde. Minister Götzen heeft uit 
de brief van Minister Stikker niet begrepen,'dat deze Dr. 
Hirschfeld beslist niet in Djakarta wilde laten blijven. 
Staatssecretaris Blom meende, dat Dr. Hirschfeld niet bereid 
was langer dan tot het einde van het jaar in Djakarta te 
blijven. De Ministers Mansholt en Lieftinck zouden er de voor
keur aan geven, als Dr. Hirschfeld wederom naar zijn arbeid 
in Nederland terugkeerde. Minister van den Brink zou zich er 
Dl3 neerleggen, indien Dr. Hirschfeld bereid zou worden 
gevonden ook gedurende het tweede halfjaar H.C. te blijven. 
Als hij voor nog langere tijd zou worden benoemd, zou spreker 
niermede alleen accoord kunnen gaan, als hij wist op welke 
wijze m de vacature in Nederland zou worden voozien. De 
Minister-President stelt voor, dat Minuor de kwestie van de 
continuering nog eens met Minister Stikker bespreekt» zo moge-
ïlll Z£l m e n Jf de volêende vergaderingvan de RAVI opnieuw 
fllJroip S ^ £n<^ ove**leggen. Spreker heeft de indruk, dat 
zljf ar^eïTaÏÏI^ vSrfze??^ * V°° P iS' d a t ? ' W * l « 

!• Buitenlands beleid. 

~* ËL*!1?*? *el} °VZi°*±e ï**?*1**1™* <Nota van Buitenlandse Zaken d.d. b1 Mei 1950 nrTTOJ53-3794). 

nota is dat j a v 1 ? . ? * " ^ ! ^ ^ merlct °P» «at de kern van deze oxa is, dat uxL een militair oogpunt het betrekken van 



Ministerraad 
f ZESR aEHEIM -13~ d.d.8-5-1950 

fteld worltf dat wïst-DuItsland economisch zoveel mogelijk zal 
SÏrdPn ingeschakeld. Minister van den Brink is van oordeel, 
da? èensSlïe economische inschaTEiïing van Duitsland zeer 
wenselijk is. De Raad verklaart zich met de algemene gedachten 
van de onderhavige nota accoord. 

4 b. Grabieverlening aan Japanse oorlogsmisdadiger. 

Staatssecretaris Blom deelt mede, dat Prof. Rö'ling 
het voorstel heeft gedaan, dat de Nederlandse Regering een 

/ ^C ** verzoek om gratie zal/»*dionc*n "ten behoeve van de lichtst 
A-#»fi^^»*^estrafte Japanner, die wegens oorlogsmisdrijven veroordeeld 

is. Spreker vraagt machtiging om in overleg met de Minister 
- van Justitie een dergelijk voorstel te ^eejf> De Minister-

- / ^ w ^ " President vraagt zich af of Nederland een dergelijk voorstel 
moet jieaaf Spreker stelt voor dat eerst Buitenlandse Zaken 

/ -/ /Zje***"'* ™et ̂ stitie in overleg treedt. Daartoe wordt "besloten. 

5. Naturalisatie van Hans Baum en 19 anderen en van Margaretha 
"" A.M. Belger en 21 anderen (Wetsontwerpen;. 

Zonder discussie aanvaard. 

6. Besluit Surveillancehonden Politie (Ontwerp-Besluit). 

Minister Schokking wijst er op, dat de verzekering 
der politiehonden niet afzonderlijk is geregeld; ook wijkt 
de voorgestelde regeling af van wat in de grote steden te dien 
aanzien geldt. Vervolgens aanvaardt de Raad het ontwerp-
Besluit. 

2.' Goedkeuring en uitvoering van het Beneluxverdrag tot unifi
catie van accijnzen en van het waarborgrecht (Wetsontwerp;. 

De Minister-President wijst er op, dat van de beide 
indexcijfers van de kosten van het gezinsverbruik, die regel
matig worden berekend, in de Memorie van Toelichting (o.a. op 
blz. 11) het hoogste nl. 2,34 is gekozen. Spreker stelt voor, 
dat dit punt uit de Memorie van Toelichting wordt verwijderd. 
Minister Lieftinck verklaart zich hiermede accoord. 

Minister Mansholt stelt voor de passage op blz. 14 
over bier, die aanleiding kan geven tot commentaar van de 
distilleerderijen, te wijzigen. Voorts wordt op blz. 4 en 18 
gesteld, dat verlaging van de suikeraccijns ook verlaging van 
de suikerprijs zal betekenen. Dit is echter niet mogelijk, 
.aangezien hierdoor de consumptie zal toenemen, terwijl ook 
het verschil met de suikerprijs in België te groot zou worden, 
bprekeracht het wenselijk de suikerprijs na de verlaging van 
ae accions gelijk te houden en het verschil ten goede te laten 
Komen aan het Landbouw-Egalisatiefonds. Minister Lieftinck 
+ff^ >.°?' Sr S1* e e n fundamenteel punt van de Regeringspoli-
in diï ff11* ̂  ^ster-President vraagt zich af of men zich 
Minisïp? ?ï0?ï?

r ,de B^erprijs behoeft uit te spreken, 
over dS h£££j l n o k p r k l a a r t zich er mede accoord. de passage 
te schrappen? V M sulkerprijs uit de Memorie van Toelichting 

met mnistf^T^?^ 1 2^? 2 1 2-^^^ d e e l t m e d e' d a t W tezamen 
woordiSera Lï ï £ ^ ' s ™*S™s een bespreking met vertegen-
hiermede zal oov e/ l g a r e n i n d u s t r i e h e e f t êehad5 i n verband6 
ziJd HUlfr . 5 de gas3aSe °ver de sigarenaccijns nog gewii-

I mefdh?t°e
wïïaSe

e?-.De ̂  b l a a r t zich vervolge n e ^ c r d 


